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 Justerat Tisdagen den 27 september 2011 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden   

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)    

Rana Carlstedt (S)  

Katarina Luhr (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Rebecka Carlsson (MP)  för Per Bolund (MP), vice ordföranden 

Fredrik Canerstam (S)  för Mikael Magnusson (S) 

Charles Berkow (MP)  för Åsa Wester (S) 

  

Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Berit Bergenheim, 

Christina Wikberger §§ 1-6, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Kerstin 

Lundvik, Malin Ekman, Margareta Widell, Maria Hermansson-Annerhall, Pia 

Winbladh Högfors och Ulf Mohlander, samt biträdande borgarrådssekreterare Albin 

Ring Broman. Dessutom närvarade Sten Bergström från SMHI samt Monica Granberg 

från miljöbyrån Structor under §§ 1-6. 

 

 



  

 
 § 7 

Tertialrapport 2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2011-11393 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 tertialrapport 2 samt överlämnar den till kommunstyrelsen.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden begär omslutningsförändringar med 1,5 mnkr 

 för e-tjänstprojekten.   

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden begär omslutningsförändringar med -0,7 mnkr 

 för miljöbilar.   

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden begär omslutningsförändringar med -0,4 mnkr 

 för Klimp.  

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden begär omslutningsförändringar med - 0,1 mnkr 

 för övriga projekt.   

 

6 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 september 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

Rana Carlstedt m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till tertialrapport 2.   

2. Att begära omslutningsförändringar med 1,5 mnkr för e-tjänstprojekten. 

3. Att begära omslutningsförändringar med -0,7 mnkr för miljöbilar. 

4. Att begära omslutningsförändringar med -0,4 mnkr för Klimp. 

5. Att begära omslutningsförändringar med -0,1 mnkr för övriga projekt. 

6. Att justera ärendet omedelbart. 

7. Att därutöver anföra följande: 

Rapporten visar på de stora bekymmer som finns med Stockholm stads 

miljöarbete. De svåra hälsoproblemen från luftföroreningar i Stockholm klaras 

inte, utan Stockholm bryter varje år mot lagstiftningen. Detta gäller såväl 

partiklar som kväveoxider. Det är även uppenbart att arbetet mot bland annat 



  

klimatförändringar och övergödning inte går i tillräcklig takt för att undvika 

allvarlig negativ miljöpåverkan. 

En orsak till att Stockholm inte klarar att lösa sina miljöproblem är att 

Miljöförvaltningen ända sedan den moderatledda majoriteten tog över 2006 

har beskurits hårt på resurser. Genom majoritetens nedskärningar på miljö 

finns idag inte resurser till det långsiktiga, strategiska miljöarbete som behövs 

för att på allvar lösa de stora miljöproblemen. Miljöpartiet tillförde i sin 

budget kraftigt ökade resurser till miljöförvaltningens arbete för att vända de 

negativa miljötrenderna.  

Förutom generellt ökade resurser till miljöarbetet behövs även investeringsmedel 

för att kunna göra de miljöinvesteringar som är nödvändiga för att modernisera 

Stockholm och lösa miljöproblemen istället för att lämna dem vidare till 

kommande generationer. Tack vare Miljöpartiet infördes den miljömiljard som 

gjort så mycket nytta för att minska Stockholms miljöpåverkan. Nu har dessa 

pengar tagit slut och majoriteten tycks inte ha några planer på att skjuta till några 

nya pengar. Miljöpartiet föreslår däremot att miljömiljarden återinförs och tillför 

pengar till detta i sitt budgetförslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M), Karin Karlsbros (FP), 

Rana Carlstedts m.fl. (S) och Stellan F Hamrins (V) förslag. 

 
Reservation 

Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Rana Carlstedt m.fl. (S) enligt följande: 

 

Utifrån vår budget hade detta ärende självklart sett annorlunda ut. Tillsynen 

motsvarar inte vår ambitionsnivå när det gäller tex. förskola, skola och 

transportnäringen. Det är inte acceptabelt att ett stort antal skollokaler där barn 

vistas varje dag har anmärkningar som tar lång tid innan de åtgärdas. Även 

nämndens förebyggande arbete, liksom kommunens proaktiva och pådrivande 

miljöarbete – som ju till stor del också ligger på miljö- och hälsoskyddsnämnden 

- hade fått ett betydligt större utrymme om det socialdemokratiska 

budgetförslaget vunnit gehör. 

 

Vi vill att miljökrav alltid ska finnas med vid upphandling av varor och tjänster i 

staden. Genom att ställa miljökrav kan stadens miljöambitioner få större 

genomslag och ett hållbart näringsliv stöttas.  

 

Målen för dygnsmedelvärde för partiklar och kvävedioxid uppfylls inte, därför 

vill vi se kraftfullare åtgärder för att förbättra luftkvalitén till Stockholmarna. 

 

Vi anser att det är beklagligt att förvaltningen inte lyckades skapade ett enda 

sommarjobb då det är viktigt att unga får möjlighet att skaffa sig 

arbetslivserfarenhet. Även om många av arbetsuppgifterna är högt kvalificerade 

så tror vi att det skulle vara möjligt att skapa sommarjobb på förvaltningen. 

 

 



  

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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